
 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

1 
 

ACTA-RESUM AUDIENCIA PUBLICA 
 
Data: 12 de juliol de 2022 
Lloc: Sala de Plens de la seu del Districte de Nou Barris (Pl. Major de Nou Barris, 1) 
Hora: 18:30 h. 
 
 
Presideix: Il·lma. Sra. Gemma Sendra i Planas, presidenta del Consell del Districte de 
Nou Barris 
 
Assistents: 
 
Il·lm. Sr. Francesc Xavier Marcé Carol, regidor del Districte de Nou Barris 
 
Sra. Sheila María Guerra Andrés (PSC) 
Sra. Sara Belbeida Bedoui (PSC) 
Sr. Andrés Rodríguez Domínguez (PSC) 
Sr. Jordi Bouzón Magriña (PSC) 
Sr. Antoni Pallarès Davó (PSC) 
Sra. Esther Flaquer García (BComú) 
Sra. Carolina Recio Cáceres (BComú) 
Sra. Alexandra López Lorente (BComú) 
Sra. Rosa Martín Vega (BComú) 
 
Absents: 
 
Sr. Dídac Ramírez Casas (PSC) 
Sra. Sonia Nieto Sánchez (PSC) 
Sr. Guillem Gabarnet Colomines (BComú)  
 
Convidats: 
 
Sr. Gabriel Duarte Garcia, Gerent del Districte 
 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
L’inici de la sessió es retarda uns minuts, a petició d’algunes persones del públic ja 
presents a la sala, a l’obrir-se les portes a les 18:30 hores, haver moltes persones que 
volen entrar a la sala però encara no ha pogut entrar per l’actuació de control d’entrada del 
públic a causa de les recomanacions derivades de l’increment dels casos de contagi de 
COVID-19. 
 
Constatada la existència de quòrum legal, obre l’acte la Presidenta del Consell del Districte 
de Nou Barris a les divuit hores i quaranta-cincs minuts,  la qual, dona la benvinguda tant 
al regidor,  consellers/eres i públic presents a la sala com a aquelles persones que 
segueixen el desenvolupament de la sessió, bé a través de videoconferència a l’enllaç 
facilitat com a aquelles persones que segueixen la sessió a través de l’streaming. D’altra 
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banda, agraeix l’esforç de les persones que han presentat les seves preguntes de forma 
anticipada a través de la plataforma del Decidim.Barcelona, informa que es donarà prioritat 
a les preguntes formulades de forma anticipada i destaca el compromís per a donar 
compte a l’inici de la sessió de les actuacions fetes pel Districte en relació a les preguntes 
no contestades a la sessió anterior. La presidenta diu que de les 15 preguntes sense 
resposta de la sessió del més de maig, 8 s’han solucionat durant aquests dos darrers 
mesos i 7 es troben en procés de tramitació i diàleg. 
 
A continuació, la presidenta del Consell del Districte dona la paraula a les diferents 
persones que volen intervenir amb la citada prioritat cap a les preguntes anticipades. 
 

1) Casal de Joves de Roquetes 
 
Pregunta anticipada: 
 
“Som el Kasal de Joves de Roquetes. Volem saber què passa amb el tema del Kasal Nou. 
Sen's va prometre una reunió conjunta amb Urbanisme per a la primera setmana de juny i 
encara no ha passat” 
 
Si bé es la primera pregunta, la sessió va començar amb diverses intervencions del públic i 
resposta del regidor relacionades amb el desallotjament de l’antic camp de futbol de la 
Damm. Alhora de tractar aquesta pregunta, el Sr. Cristian, en representació del Casal de 
Joves, mostra la seva solidaritat amb les persones del sindicat de l’habitatge de Nou Barris 
en relació al tema del camp de la Damm, considera que el seu tema no es prioritari 
comparat amb l’altre, cedeix el seu torn al sindicat a l’entendre que l’habitatge és un tema 
prioritari i acaba la seva intervenció indicant al Govern que no busqui individualitats i que 
recolzen i estan al costat dels companys de l’antic camp de la Damm. 
 
El Regidor, no obstant aquesta cessió de torn, contesta en relació a la pregunta anticipada 
que hi ha una reunió prevista i calendaritzada pel dia 25 de juliol amb els serveis 
d’urbanisme on es donarà resposta al tema del timing del nou casal de joves. 
 

2) Associació de Veïns i Veïnes de Verdun 
 
Pregunta anticipada: 
 
“Desde l'avv Verdum volem saber quan es ficarà la marquesina de bus a la primera parada 
de pujada de c/Artesania, que va treure Districte unilateralment fa més de dos anys; el 
mateix Districte que porta gairebé 2 anys prometent tornar-la a possar una mica més 
amunt. QUAN?” 
 
El regidor contestat que la marquesina està parlada, demanada, està informada als serveis 
de mobilitat i confia que ho puguin resoldre. Fins ara no han pogut resoldre-ho, seguiran 
insistint, confia en que es posi la marquesina, si bé no vol donar terminis. Té solució 
tècnica perquè va haver un moment que hi havia un conflicte sobre la solució tècnica però 
això ja està resolt i espera que es posi d’una vegada sense més dilació perquè està a la 
llista de les coses que s’han de fer. 
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3) Andreu Casulleras 
 
Pregunta anticipada: 

“M'he inscrit a la reunió telemàtica de l'audiència prevista pel dimarts 12/7. Formularé una 

pregunta relacionada amb les obres recents de l'antic camp de la Damm. Sobre el que es 

preten fer allà i el per què de la manca de difusió i absència d'apertura del projecte a la 

participació ciutadana. A la darrera acta del Consell del Barri de Porta es llegeix clarament 

que l'obra quedava paralitzada fins que es donés inici a la reforma del parquing del 

cementiri de Sant Andreu ubicat al carrer Pintor Alsamora. Ara ens trobem que tot el 

contrari, la reforma del camp de la Damm s'ha iniciat sense saber que es vol fer (només 

sabem què no es pot fer, es a dir vivendes) i sense tenir en compte la participació 

ciutadana en el projecte molt abans que la reforma del parquing del cementiri. Gràcies” 

El regidor diu que donarà la paraula al Gerent per a explicar el que s’està fent i diu que no 

s’està fent cap actuació que alteri cap procés participatiu ni cap projecte definitiu en relació 

a l’antic camp de futbol de la Damm. Per tant, creu que s’ha de fixar la informació exacta 

que donarà el Gerent del Districte. 

El Gerent diu que entre octubre de 2021 i febrer de 2022 es va fer un procés participatiu 

per a definir els usos de solars al costat del cementiri de Sant Andreu i l’antic camp de 

futbol de la Damm (la presidenta del Consell del Districte demana a un sector del públic 

que no interrompi les explicacions i que despès qui vulgui pot demanar la paraula). 

L’objectiu era tenir una proposta de futur homogènia, tenint en compte que el districte 

disposava d’un pressupost per un projecte de pressupostos participatius per un solar al 

costat del cementiri de Sant Andreu. A partir d’aquí, el Districte encarregaria un 

avantprojecte, encara no acabat, amb una fase 1 d’execució que és la part del projecte 

guanyador dels pressupostos participatius al solar de Pintor Alzamora. Es cert que, durant 

el procés, va haver un moment que es va plantejar generar un espai d’habitatge en l’antic 

camp de futbol de la Damm però aquest tema no està sobre la taula a data d’avui i, com 

que per a construir una proposta coherent a l’eix verd que hauria de sortir al solar que hi ha 

a Pintor Alzamora al costat del cementiri, es va decidir plantejar disposar de l’avantprojecte 

de tot plegat. El que estem fent, el que esteu veient que estan les màquines, no és per fer 

cap cosa al camp de futbol de la Damm. Es tracta d’un tema específic de millora de 

l’accessibilitat, millorar l’accessibilitat dels vianants i millorar el trànsit del carrer Pintor 

Alzamora entre el carrer Escultor Ordoñez i carrer la Selva. Només és això, derruïm el mur 

que dona al carrer Pintor Alzamora per a eixamplar la vorera i millorar la visibilitat. La obra 

és una mica aparatosa degut a la diferència de cota del camp respecte del carrer però 

només és això. El camp de futbol no està en obres. 

Es produeix aleshores una nova interrupció parlant alhora diverses persones del públic 

sense micròfon i de forma alterada, en relació al desallotjament de l’antic camp de futbol 

de la Damm esdevingut setmanes enrere, amb retrets tant cap a l’actuació de Guàrdia 

Urbana com dels serveis del Districte, amb reiterats intents de la presidenta del Consell del 
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Districte d’ordenar el debat, que la sessió es desenvolupi amb normalitat i que no 

s’interrompin les intervencions. 

Intervé el regidor per dir que s’ha donat resposta a una pregunta anticipada i que, si algú 

del públic vol parlar en relació al desallotjament del camp de la Damm, que s’apropi al 

micròfon i digui el que consideri oportú (el regidor també és interromput i la presidenta 

tracta de nou de centrar el debat i que el públic que vulgui intervenir que ho faci davant el 

micròfon i no pas des del final de la sala com està succeint, tot recordant que si no es parla 

pel micròfon, la gent que segueix la sessió per internet no sent res. De fet, una senyora 

que es diu Joana, s’apropa al micròfon per dir que sempre s’ha parlat amb respecte i 

demana parlar d’un en un però també es interrompuda pel sector del públic situat al 

darrera de la sala). 

La presidenta del Consell del Districte dona la paraula al casal de joves de Roquetes, que 

havia fet pregunta anticipada (pregunta número 1), però s’apropa al micròfon una persona 

de nom Jordi acompanyat d’una altra persona sense identificar indicant que és una de les 

persones desallotjades de l’antic camp de futbol de la Damm i que vol explicar la seva 

situació. 

Aquesta persona d’origen marroquí sense identificar, desprès d’uns instants de dubte, 

manifesta que vol parlar en castellà. Explica que fa uns dies estava amb altres nois en el 

camp de la Damm i la policia es va presentar a les 06:00h del matí, sent desallotjats al 

carrer amb totes les seves coses quan portaven gairebé dos anys en aquest camp de 

futbol. Afegeix que actualment estan dormint al costat de la biblioteca al carrer, sense 

begudes, sense res i a més no tenen on anar. En total, són 6 persones joves que es troben 

en aquesta situació. 

S’apropa al micròfon una altra persona jove d’origen marroquí sense identificar dient que el 

seu company no ha pogut explicar bé tot el que va passar i ho vol fer ell. Afirma que el dia 

del desnonament la Guàrdia Urbana va tenir un molt mal comportament cap a ells, com si 

fossin animals, llençant totes les seves coses al terra i la majoria de les seves coses ni tan 

sols es van poder recuperar. A banda d’això, no se’ls va oferir cap alternativa digna. Des 

de llavors, les seves condicions de vida han canviat molt. Afirma que ells no volen la 

solució habitacional d’un alberg. Diu que almenys en el camp de la Damm tenien un lloc on 

cuinar, tenien el seu llit, un lloc fixe i considera que un alberg no és el mateix. Volen una 

alternativa digna i no pas que siguin tractes com si fossin paneroles. Per últim, també 

assenyala cap a un company seu que es troba al final de la sala denunciant un 

comportament racista de Guàrdia Urbana cap a aquesta persona perquè li han tret el 

passaport i no l’han donat cap document conforme aquest passaport es troba retingut per 

Guàrdia Urbana. Com que no coneixen la llei espanyola, s’aprofiten d’ells i el tracten fatal. 

S’afegeix al micròfon la Sra. Amina per a dir que a l’esmentada persona li van treure el 

passaport per portar-lo a una comissaria de la policia nacional, sense cap explicació, per 

tal que mirin si té una ordre d’expulsió, que és el que busquen i considera que no tenen 

cap dret a fer-ho. 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

5 
 

A continuació, intervé el Sr. Jordi per donar un últim apunt i és que el dia del 

desallotjament la UPA que considera que no hauria d’existir, van penjar els cartells 

d’enderrocament aquell mateix matí. També demana tenir accés als permisos per a veure 

que tot està correcte i que les obres que s’estan fent actualment són correctes. 

Seguidament, la presidenta del Consell del Districte demana si hi ha alguna altra persona 

que vulgui parlar sobre aquest punt concret. S’apropa al micròfon la Sra. Berta i s’adreça 

als veïns i veïnes que no coneixen aquest conflicte per a indicar que l’antic camp de futbol 

de la Damm porta molts anys en desús, ells el van ocupar fa uns dos anys i els vestidors 

eren la seva vivenda. Afirma que els ocupants i el sindicat de l’habitatge de Nou Barris es 

van fusionar per fer un projecte comú i allà aquestes persones tenien la seva vivenda. 

L’Ajuntament va intervenir primer pel tema del procés participatiu que no va arribar a res 

quan estem a la finalització del mandat i, si surt alguna cosa, no es podrà fer en molt 

temps perquè és un procés molt llarg. Desprès els van dir que necessitaven l’espai per a 

canviar els contenidors nous del barri. En aquest sentit, canviar algunes persones que no 

tenen una alternativa habitacional per uns contenidors, ho considera bastant lleig i, per 

últim, fan el tema del desallotjament, es presenten a les 06:30 hores del matí quan ells 

encara estaven dormint, vas posar lo de les obres, van venir un munt de policies i van 

tractar a totes les veïnes que eren allà fatal. Els van mostrar una ordre dient que s’havien 

de fer unes obres i que havien de sortir d’allà sense que poguessin al·legar res i considera 

que va ser una actuació policial i del districte bastant bèstia i deshumanitzant. Com que ara 

estant al carrer, és per això que estant demanant tantes explicacions per a entendre què 

es vol fer allà perquè fins ara l’únic que s’ha fet es derruir els vestidors del camp de futbol 

que és on aquests nois hi vivien. 

El regidor pren la paraula per a expressar algunes qüestions: en primer lloc, la solidaritat i 

comprensió per la situació, és absoluta (de nou és interromput per un sector del públic 

situat al final de la sala de plens amb diversos retrets i xiulets; la presidenta demana calma 

al públic). En segon lloc, en aquest cas, s’ha considerat des dels serveis públics que les 

condicions d’habitatge d’aquest espai no eren les idònies. Vist els antecedents de la ciutat, 

es va constatar des de serveis socials i habitatge que les condicions d’habitatge no eren 

adequades ni raonables. S’han plantejat totes les alternatives de les que la ciutat té 

disponibilitat i s’ha avisat. En un moment determinat, s’ha procedit a la normalització 

d’aquesta situació al semblar-nos que hi havia possibilitat que això pogués acabar en 

situació amb elements de perillositat i es procedeix a això amb alternatives que està 

d’acord en que no són òbviament les òptimes, és evident i, en aquest cas, amb un segon 

element del que som conscients i és que es barrejava una qüestió habitacional amb una 

qüestió laboral ó d’una manera de guanyar-se la vida perfectament possible però les 

condicions no eren les òptimes. 

Afegeix el regidor que, el que hem fet és que tots els mecanismes públics s’han actuat a 

favor d’aquestes persones. Son limitats, per suposat, no us agraden (de nou és 

interromput; el regidor demana deixar-lo acabar d’explicar). 
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En tercer lloc, el regidor afirma que no hi ha ningú, des del punt de vista habitacional, que 

quedi al carrer. Altra qüestió és si la solució que es planteja és o no desitjable i si la ciutat 

té o no té les solucions adequades a un problema real. 

Respecte del desnonament, aquest districte, i ho sabeu, va fer tot el possible (de nou 

interrupció per part d’un sector del públic) perquè en el marc d’una actuació policial que 

s’escapa absolutament de les competències del districte, no hi hagués cap falta de 

respecte a les persones per una qüestió de presumpció d’innocència, es va tenir aquella 

tarda converses amb la Guàrdia Urbana, amb la Delegació del Govern i amb tothom per fer 

l’impossible i fins i tot avui mateix ens hem personat per buscar i saber què passava amb 

aquest passaport perquè els sembla que l’actuació (retirada del passaport a un dels 

desallotjats) potser no va ser la més adequada. Però insisteix en que no és el marc de les 

seves competències ni podem decidir res en això; es més, ni tan sols té la informació al 

100% per a poder opinar. Encara així aquella mateixa tarda va tenir converses amb el 

sindicat en aquestes mateixos termes. Es cert que el sindicat va demanar que el districte 

denunciés a Guàrdia Urbana i el regidor va contestar que el districte faria el ha de fer però 

el que no farà mai és fer declaracions públiques en contra d’un servei municipal per raons 

òbvies. 

Per tant, es va tramitar un expedient, es va avisar a tots ells i s’ha de fer un equilibri entre 

aquelles ocupacions irregulars i les queixes veïnals que s’han produït en altres llocs i algú 

a de decidir. El districte ha assegurat que aquestes persones desallotjades tinguessin  una 

solució habitacional, evidentment no laboral (no té solució per a aquest tema) però sí 

habitacional. No és la desitjada, segur; no és la que voldríeu, segur però en tot cas però 

tots els mecanismes públics, suficients o insuficients s’han posat absolutament en marxa 

en aquest cas amb el consens dels grups municipals de govern. A partir d’aquí es pot fer 

un debat sobre si els recursos públics de la ciutat són suficients o no i això és totalment 

respectable i s’ha de fer. Però s’ha fet tot el possible, no han fugit del debat i s’han donat 

totes les explicacions que ens heu demanat. 

Seguidament, la presidenta del Consell del Districte dona la paraula a la Sra. Idoia (del 

sindicat de l’habitatge de Nou Barris), qui s’apropa al micròfon. Diu que, deixant de banda 

el debat que han tingut i continuen tenint, es queixa de les formes en l’actuació del 

desnonament. Diu que va pujar al districte al no estar d’acord en que els serveis 

municipals anessin a les 06:40 del matí i no els deixessin recollir el seu material, ni les 

coses dels nois, no es va voler negociar cap tipus d’alternativa més enllà de l’habitacional 

provisional però sí se’ls va fer la promesa que es deixaria emmagatzemar totes les seves 

coses i al final dia estaven davant del carrer amb totes les seves coses i fins el dia d’avui, 

no les ha pogut guardar en cap magatzem. D’altra banda, pregunta si algu ha fet alguna 

trucada a aquests nois des del desnonament, o si algú ha fet algun seguiment més enllà 

d’oferir-los un alberg que els impossibilita treballar. Aquestes persones treballen amb la 

ferralla i necessiten una independència econòmica, L’alberg no ho assoleix. Algú s’ha 

ocupat d’alguna cosa més? 
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El Gerent del Districte contesta que, des dels serveis municipals, un lloc a un CPA ni que 

sigui provisional (Centre de Primera Atenció) és el que es pot oferir. Ell no pot dir que això 

els sigui suficient però com a mínim és un lloc on estar i evitar el carrer. 

La Sra. Idoia diu que aquests nois van estar demanat un lloc i no se’ls va oferir res perquè 

hi havia altres persones davant seu i és a partir de quan han ocupat el camp de futbol de la 

Damm, que de presa i corrent se’ls ofereix aquesta alternativa. I ara resulta que són ells 

els prioritaris, perquè? Segurament conclou que si alguna cosa els passés allà seria 

responsabilitat de l’Ajuntament i per això se’ls ha tret fora, no tant perquè al districte els 

preocupi la seva situació. 

Intervé la presidenta del Consell del Districte per a dir que això que manifesta la intervinent 

és molt suposar i dona la paraula de nou al regidor del districte. El regidor diu que els 

serveis municipals de la ciutat són un element integral i, com a tal, se’ls ha ofert una 

alternativa habitacional que segurament no us agrada i reconeix que no és la més idònia i 

que la ciutat no té segurament la solució a tots els problemes d’habitatge que es plategen 

actualment. A partir d’aquí hi ha gent que diu que la solució és molt fàcil i altres que opinen 

que la solució és molt més difícil però, en qualsevol cas, les hem atès i ens hem preocupat 

fins i tot del seu passaport i, des de les nostres competències, el que vam determinar és 

que l’espai en el que vivien aquestes persones era insegur i no habitable i que no tenen 

una solució laboral (la Sra. Idoia i el Regidor discuteixen sobre tots aquests extrems 

reiterant els arguments així com es produeixen intervencions d’un sector del públic ubicats 

al final de la sala parlant sense micròfon). 

Davant dels fet que s’estava allargant en el temps la dita discussió, amb intervencions 

sense micròfon que no queden recollides a la gravació i considerant que la Sra. Idoia ha 

intervingut com a representant de les persones que es troben a la part del darrera de la 

sala, creu que les posicions estan clares, diu que un dels problemes és que es va oferir 

una solució habitacional alternativa amb la que no estan d’acord però creu que se’ls pot 

continuar oferint (Regidor i Gerent assenteixen), entén que hi havia un espai de magatzem 

que van dir que no calia i, si ara cal, també es pot oferir i un tema d’un passaport que la 

consellera tècnica diu que està localitzat. Si hi ha alguna cosa més que ho demanin al 

Gerent o als serveis del districte al final de la sessió o en algun moment posterior però 

demana que aquest tema no monopolitzi l’Audiència Pública. 

4) Lucia 

Pregunta anticipada: 

“M’agradaria exposar la situació que vivim al barri en relació amb la brutícia de les femtes 

de gossos. És cada cop més desagradable haver de caminar pel carrer (sobretot c/ la 

selva) i estar pendent del terra per si trepitjem femtes de gossos. Demano que es tingui en 

compte una neteja més exhaustiva durant tot el dia (a vegades el personal de neteja passa 

i no treu les femtes de gossos, només escombra la brutícia), més vigilància a les persones 

que passegen els gossos i més consciència per un barri més net. Gràcies!”. 
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El regidor diu que això té una resposta complexa perquè hi ha dos elements: un element té 

a veure amb la neteja que òbviament pertany als serveis municipals i e el que resulta molt 

difícil tractar el tema de les caques dels gossos perquè els serveis tenen un horari i les 

caques no es recullen durant tot el dia i és difícil tenir a disposició els serveis municipals tot 

el dia. En segon lloc, hi ha un problema de incivisme per part dels propietaris dels gossos. 

Tècnicament els propietaris dels gossos s’han de fer responsables dels excrements dels 

seus gossos i això no sempre passa. I pel que fa al debat general de neteja hem d’esperar 

al mes de setembre en el que operarà a Nou Barris el canvi del contracte de la neteja, per 

la qual cosa, a partir del mes de setembre tindrem tot el procés dels nous contenidors, 

nous camions elèctrics, increment del personal, etc.. 

5) Amalia Pellicer 

Pregunta anticipada: 

“Hola, sóc l'Amàlia Pellicer, la meva pregunta és refereix a una de les escoles públiques de 

Nou Barris, l'escola Splai, sempre he estat una ferma defensora de l'escola pública però 

crec que s'han de mantenir uns mínims. En aquesta escola no es disposa de gimnàs fet 

que impedeix que els alumnes realitzin educació física quan plou o si fa molt fred o molta 

calor, això és molt greu ja que tots sabem que l'educació física acompanyada d'una 

alimentació correcta és necessaria pels infants, per evitar l'obesitat infantil i fer que les 

criatures creixint amb una bona salud. D'altra banda les instal·lacions de l'escola no 

disposen de cap sistema que ajudi a paliar les temperatures altes i els infants han arribat a 

suportar temperatures pròximes als 40 graus. Se que l'AFA de l'escola s'ha ofert per 

comprar ventiladors, pero la instal·lació elèctrica de l'escola és molt antiga i des del 

Consorci no s'ha permès la instal·lació dels ventiladors. La meva pregunta és, per que els 

nens han de patir aquestes situacions?. El nostre barri no és dels més afavorits de 

Barcelona però crec que les nostres escoles haurien de ser un refugir on els nostres 

infants puguessin créixer amb salut i benestar. “ 

El regidor contesta que la resposta és obvia: la escola hauria de tenir una solució per a 

poder fer gimnàstica, fer esport i resoldre el problema de la climatització però no sembla 

que, de moment, s’hagi trobat la solució per part de qui li correspon que és el Departament 

d’Ensenyament. Fa un any aproximadament es va portar una proposta en el Parlament de 

Catalunya sobre aquesta escola en concret que va ser aprovada tot i que no resolta i que 

va comptar amb l’abstenció dels grups polítics del govern de la Generalitat. Per a la 

climatització, s’està fent un mapeig d’escoles i els agradaria que aquesta escola entrés 

ràpidament. Insistiran en aquest tema que pertany al Consorci d’Educació i estarem a 

sobre perquè ha de tenir una solució. 
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6) Esther Bachiller 

Pregunta anticipada: 

“El veinatge de c.Pou volem saber quines accions s'estan fent davant l'ocupació il·legal del 

local del Pou 37. Patim incivisme i inseguretat” 

Com que la intervinent està present a la sala explica amb mes detall el que esta passant 

en aquest emplaçament. Explica que hi ha un local que porta ocupat des de fa uns dos 

anys per diferents persones però des del desembre de 2021 estan patint l’incivisme dels 

actuals ocupants, arribant al punt d’inseguretat del veïns. Explica que la nit del divendres al 

dissabte anterior, van entrar a la pròpia finca del carrer Pou, trencant el vidre i van intentar 

ocupar un habitatge de l’edifici en el que viu gent gran que van ser intimidats per aquesta 

gent. Es produeix venda de droga, el veïnatge no pot descansar ni de dia ni de nit, roben 

als veïns, fan les seves necessitats fora al carrer... estem en situació de descontrol total 

que ja es va denunciar al desembre de 2021 perquè el local no reuneix les condicions de 

salubritat. No han tingut resposta, reconeixent que en aquell moment es van recollir només 

unes poques signatures però ara la situació està desbocada i els fa por que el passi algo 

més greu. Es gent dolenta i no els volen no només al seu carrer sinó al barri ni al districte. 

Hi ha altres locals vinculats a Flor de Neu i un altre carrer que estan en la mateixa situació i 

els veïns es troben indefensos. 

El regidor contestat que coneixen la situació, que hi ha hagut intervencions recents, amb 

vingut bombers i el que estan mirant ara és separar el gra de la palla en aquest tema, 

esbrinant el punt d’habitabilitat d’aquesta finca per si es deriva un problema greu 

estructural. 

La intervinent interromp al regidor per a afegir que fa poca dies aquesta gent va amenaçar 

als veïns amb una bombona de butà. El regidor replica que són les coses que estan 

intentant esbrinar i alhora manifesta que les qüestions de convivència són una mica més 

complicades perquè necessiten unes denúncies, etc...No obstant això, diu que el districte 

esta sobre aquest tema, són conscients i saben que hi ha certs comportaments 

objectivament delinqüencials (la intervinent afirma que disposa de fotos i vídeos 

demostratius). Anuncia que dijous hi haurà una reunió amb bombers per a veure si hi ha 

una situació objectivament perillosa en aquest local i poder dir alguna cosa més. 

La intervinent diu que ja no és un tema d’incivisme sinó que hi ha por. El que va passar la 

nit de divendres a dissabte, amenaçant dintre de la finca als veïns, si els Mossos arriben 

una mica més tard no se que hagués passat perquè els veïns estan molt cremats. 

Un noi sense identificar confirma els fets del divendres al dissabte dient que van entrar 

dintre del portal amenaçant i esgrimint ganivets, afirma que això no pot ser i diu que això 

acabarà amb una baralla veïnal i acabarà molt malament. També diu que a ell li és igual 

que els donin un pis o un apartament on sigui. 
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El regidor replica que això no va així i que tampoc resulta procedent dir que el donin un pis 

on sigui però que no els volen allà, és més complicat. 

En aquest moment discuteixen sense micròfon els dos intervinents amb un sector del 

públic present a la sala i favorables a les ocupacions que els recrimina el que diuen. La 

Sra. Bachiller enmig de la discussió diu amb micròfon que ells ho havia deixat molt clar des 

de l’inici, que són delinqüents i que hi ha hagut altres ocupacions anteriors de les que no 

han dit res. Continua la discussió entre veïns sense micròfon i la presidenta del Consell del 

Districte intenta demanar silenci a tothom, en especial, al sector del públic que interromp 

una vegada i una altra a la intervinent, que intenta explicar que aquesta gent fa pipi davant 

dels nens, assetjament a les noies joves, que el cap de setmana va haver un xoc de cotxes 

entre els carrers Tissó i Pou i aquesta gent va aprofitar la ocasió per robar el telèfon mòbil 

d’un dels vehicles implicats........ 

El regidor diu que la intervinent ha estat molt precisa i que si algu pensa que la mateixa 

està contra les ocupacions, s’està equivocant. D’altra banda, reitera que el districte està 

revisant amb bombers, serveis tècnics i els serveis oportuns si aquest local té 

potencialment algun perill d’habitabilitat, la qual cosa, permetria unes actuacions 

determinades. Ara bé, per les qüestions convivencials dissortadament és molt difícil actuar 

d’ofici. No resulta factible fer una trucada de telèfon i dir que uns senyors estan fent pipi al 

carrer. S’ha de fer una denúncia formal i aleshores això entra en una altra dimensió. 

La intervinent diu que van fer denúncia a l’Ajuntament al desembre i se’ls ha donat 

resposta però el regidor diu que les denúncies d’aquest estil no són a l’Ajuntament sinó a 

la policia i insisteix en la reunió de dijous per la qüestió urbanística. 

La intervinent insisteix per la seva banda de la por que tenen els veïns actualment (un 

sector del públic sense identificar torna a interrompre la intervenció amb discussions 

mútues, la qual cosa, obliga a la presidenta a demanar calma a tothom. 

Intervé aleshores el Gerent per a aclarir a tothom que una cosa és quan s’ocupa un local 

privat a quan s’ocupa un local públic. Quan el local és privat, l’acompanyament que pot fer 

el districte per tal d’assolir la desocupació és enormement difícil. De fet, ha d’haver una 

denúncia del propietari per tal que pugui començar tot el procés. L’ajuntament pot fer 

algunes coses  com per exemple, davant del risc de ser un infrahabitatge, es disposa d’un 

protocol que estem estudiant per veure quines són les accions que podem dur a terme. 

Una altra cosa diferent és com treballar les actituds que són delinqüencials. Tot i que sigui 

molt evident els comportaments delictius, això no justifica un desallotjament d’una propietat 

privada. 

La intervinent contesta que van parlar amb alguna persona del districte (sense concretar 

de qui es tracta) que li van dir que posarien una patrulla durant 10 dies d’una hora a una 

altra hora concreta però això només va funcionar un dia i no totes les hores compromeses. 

Si l’Ajuntament no pot fer res que almenys una patrulla estigui allà tot el dia malgrat sigui 

difícil o, com a mínim, passar més sovint. 
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La presidenta del Consell del Districte intervé per dir que, respecte de les qüestions 

urbanístiques, el districte les esta mirant però pel que fa als comportament delinqüencials 

cal anar a la comissaria a denunciar una vegada i una altra. 

La intervinent interromp a la presidenta per a preguntar si s’ha fet des de l’Ajuntament 

algun contacte amb la propietat per explicar que hi ha aquesta situació. 

El regidor contesta que quan el problema el té una comunitat de veïns en un local privat ha 

de ser la pròpia comunitat de veïns la que en primera instància ha de contactar amb la 

propietat i torna a dir que dijous està convocada la reunió que ha comentat abans.  

La intervinent reconeix que la propietat del local és la SAREB i que no contesten. Una noia 

sense identificar torna a explicar la presència d’armes per part d’aquesta gent, que tenen 

por i que no es pot viure així. 

El regidor, per no allargar més aquest tema, emplaça de nou als veïns a la reunió de dijous 

14 de juliol on es detallarà la intervenció de GUB, què han dit bombers... i que és un tema 

que estan a sobre. 

S’apropa al micròfon un senyor de nom Manuel per dir que, de la mateixa manera que 

esteu dient als veïns que denunciïn, considera que l’Ajuntament hauria de tenir un paper 

molt més important en aquest assumpte que no ha tingut fins ara. Ells no poden contactar 

amb la SAREB perquè no els respon i això s’ha anat allargant amb els pas dels mesos. Si 

haguéssiu posat més per la vostra part amb molta més pressió, no s’hauria arribat a 

aquesta situació i si haguéssiu posat més presencia policial, doncs el mateix, no s’hagués 

arribat a aquests extrems. 

El regidor contesta que tot això no és així (el Sr. Manuel interromp per dir que la policia va 

tardar una hora en arribar) i afegeix que si el departament d’habitatge de l’Ajuntament 

pogués resoldre els temes que a l’intervinent li semblen evidents amb la SAREB, ja els 

hagués resolt. Esta segur que si la Regidoria d’Habitatge pogués, agafaria a la SAREB del 

coll i li agafaria tots els seus pisos. Deu haver algunes dificultats més grans que això. 

Prega que entengui que el que diu el sentit comú, no és tant fàcil fer-ho a la pràctica. No es 

pot entrar en un pis privat amb presumpció de culpabilitat. Demana als veïns que 

denunciïn els fets i torna a emplaçar al veïns a la reunió del dijous 14 de juliol, amb tota la 

informació i veure com es pot actuar. 

Seguidament s’apropa al micròfon un senyor sense identificar en nom del casal de joves 

de Prosperitat. La presidenta del Consell del Districte pregunta si té a veure amb el tema 

que s’està debatent i contesta que sí i que vol informar als veïns i veïnes de Nou Barris el 

perquè truques a la policia i no venen, donant la paraula a una noia sense identificar que 

llegeix un manifest, denunciant, l’ús de la força, l’actitud xulesca i la desproporció de 

l’actuació de GUB en relació a un desallotjament de la plaça Angel Pestanya. 

El regidor contesta que el districte mai ha estat en contra del Prospe Beach ni ha actuat 

per a estalviar diners. Aquí es van fer uns acords sobre horaris per a respectar el descans 

veïnal que no s’estan complint. Hi ha moltes queixes veïnals dient que no es respecten els 
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horaris i que s’està jugant al voleibol fins les 02:00 de la matinada amb el soroll que això 

comporta. Estaria bé que els organitzadors es coordinessin amb els veïns que volen el 

descans nocturn i respectar els horaris acordats. Si hi ha conflicte de drets, s’han de 

gestionar i estaria bé que els casals i les associacions de joves debatessin els conflictes de 

drets de forma sensata i no pas un dreta per sobre dels altres. Aquí rebem peticions d’un 

bàndol i d’un altre i els hem de gestionar i únicament demana que, quan s’acorden uns 

determinats pactes, es respectin els horaris i la resta d’acords i no sempre es fa. Quan va 

GUB i diu que s’està sobrepassant els horaris pactats (ja sigui Prope Beach o una 

terrassa), s’ha de marxar i no pot ser que es continuï funcionant. S’ha de saber compartir 

el dret a l’ús de l’espai públic amb el dret al descans. 

S’apropa al micròfon un senyor que es diu Jordi dient que s’està desviant el tema i que no 

es tracta dels drets d’uns i altres. Està parlant de la desproporció en l’actuació de GUB 

quan són els nostres servidors públics, actuant com a matons al carrer. No té res a veure 

amb el Prospe Beach sinó que és una actuació que s’arrossega des de sempre. La 

propera vegada gravaran les actuacions i presentaran les denuncies corresponents i als 

responsables polítics que els donen les instruccions, també. Nosaltres no podem estar al 

carrer a les 17:00 hores perquè fa molta calor, s’ha de sortir a la nit, a veure si ho entenen. 

Els carrers són nostres i ho reivindicaran sempre. Quan actuï GUB que ho faci amb 

respecte; sinó els denunciaran i als responsables polítics. 

El regidor contesta a l’intervinent que, utilitzar els carrers de dia i de nit, ho vol el districte. 

Considera que, si hi ha un comportament desmesurat de GUB, Mossos, Policia Nacional o 

qualsevol persona, es té la obligació de denunciar-ho. Li recomana. 

7) Manuela 

Explica la seva situació personal. Diu que el 16 de juny va tenir un desnonament i diu que 

l’han donat fins el dia 30 de juliol per a lliurar les claus. Afegeix que l’Ajuntament es va 

comprometre a buscar-li una alternativa habitacional però fins a avui no té cap tipus de 

solució donada i pregunta què ha de fer ella ara? On anirà a dormir? Diu que va ser 

víctima d’una estafa, els estafadors estan il·localitzables i ella s’ha quedat sense pis i 

sense diners. Per tant pregunta què ha de fer, quedar-se al carrer? 

El regidor contesta que li agafaran les dades per tal que l’atenguin a l’oficina de l’habitatge 

perquè la intervinent ha dit una cosa molt important i és que ha estat víctima d’una estafa i, 

per tant, s’ha de veure si té assessorament legal, etc.. La consellera Sra. Carolina Recio 

Caceres surt de la sala amb la intervinent per tal d’agafar-li les dades i li expliqui 

exactament què li ha passat i a veure què es pot fer. 

Una noia sense identificar explica que el cas el porta el sindicat de l’habitatge, que el cas 

s’arrossega des de fa temps, que la senyora té un advocat però el desnonament no s’està 

aturant i estant mirant de veure alguna alternativa que sigui real. El cas de la Sra. Manuela 

és especial perquè el pis està pagat i ha estat víctima d’una estafa, per la qual cosa, 

demanen ajut a l’Ajuntament. 
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Seguidament, la presidenta del Consell del Districte crida a diferents persones que han fet 

preguntes anticipades però no estan presents ni física ni telemàticament, per la qual cosa, 

es suggereix avançar l’Audiència per tal que pugui intervenir les persones presents a la 

sala i que volen participar a la sessió.  Les persones cridades i que no estan presents són: 

Rosa, Pilar Murteira, Mª Teresa Galvez, E.M.T.G., Anna. 

Intervencions de persones presents a la sala de plens: 

8) Juan: 

Pregunta quines mesures o intervencions esta fent el districte contra les plagues de 

paneroles voladores, rosegadors i insectes voladors. En les persianes de casa dels seus 

pares, s’han trobat un allau d’insectes voladors provinents dels arbres plataners. Ho ha un 

allau d’insectes i creu que no es posen les mesures suficients per a acabar amb aquestes 

plagues. Té proves que les rates surten dels clavegueram i van als contenidors en busca 

del menjar. Pel que fa a les paneroles, entren en els habitatges dels veïns. Considera que 

els veïns no tenen perquè comprar insecticides per a donar mercat a empreses que 

fabriquen els polvoritzadors. Demana que es prenguin mesures atès que li sembla que el 

govern es despreocupa d’aquests temes. Es desagradables veure les plagues de 

paneroles i insectes. 

El regidor contesta que és un tema preocupant i recurrent que s’accentua amb l’arribada 

de la calor. Considera que hi ha dos elements a valorar: per una banda, a l’espai públic, a 

banda de qüestions generals, demana a l’intervinent que si detecta la presència de moltes 

rates en algun lloc en concret que ho faci arribar perquè habitualment s’actua sobre vivers 

concrets. Per latra banda, a l’espai provat és més complicat actuar però en qualsevol cas 

demana a l’intervinent que li doni la informació exacte i, en funció d’això, mirem però en 

espais privats no és tan fàcil actuar per raons òbvies. 

9) Jordi Casanova, de l’AAVV Guineueta 

 Exposa un seguit de queixes que afirma provenen dels veïns. En primer lloc, pel que fa a 

la escola Marinada, li comenten els veïns que fins a les 12:00 de la nit s’està jugant allí al 

bàsquet amb els corresponents sorolls, crits, cops, etc.. i al final ho deixen tot fet una 

porqueria. En segon lloc, en el camp de futbol passa exactament el mateix: durant tot el dia 

en especial els cap de setmana i, sobre tot, els diumenges, hi ha musica, tambors... algo 

s’haurà de fer perquè gent que viu tant al carrer castor com més lluny es queixen del soroll 

del camp de futbol. En tercer lloc, a la pista de patinatge, passa exactament el mateix: 

tambors, música.... En quart lloc, també hi ha queixes perquè s’havia de pintar un pas de 

vianants de la benzinera i el Bon Àrea del Passeig Valldaura i encara no estant pintats. En 

cinquè lloc, sobre les senyals dels carrers, ningú s’ha posat en contacte amb l’associació 

de veïns. Per últim, dona les gràcies perquè ja funciona de nou el rellotge de Canyelles 

reclamat en anteriors audiències públiques. 
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El regidor contesta, en relació als diferents temes plantejats per l’intervinent el següent: pel 

que fa al tema del carril bici, ho mirem i si no està fet s’haurà de saber el perquè no està 

fet. Sobre la senyalítica dels interiors de Guineueta, el regidor diu que ho han estat parlant 

amb mobilitat i ho tenen sobre la taula per buscar una solució perquè els han dit moltes 

vegades que hi ha un problema de senyalitzacions que afecta als carters, ambulàncies... 

està a la taula de mobilitat del districte i confia en tenir una solució a curt termini. Sobre el 

tema de l’ús de les pistes de bàsquet i altres pistes, el regidor afirma que aquest és un 

conflicte existent; si analitzem el que s’ha dit abans, utilitzar les pistes a les 17:00 hores fa 

massa calor i, per tant, es retarda l’horari d’us de les pistes esportives. Això genera 

molèsties. El que passa és que l’intervinent ha posat de manifest un element que el regidor 

considera que hauria de formar part dels acords cívics o socials implícits: així, una cosa és 

jugar al bàsquet i, una altra cosa, és fer un assaig de tambors. Són coses diferents, el 

soroll no és el mateix. Jugar al futbol o al bàsquet no es pot a les 17:00 hores per raons 

climatològiques que tothom pot entendre però una altra cosa és una batukada a les 12:00 

de la nit. Per això, considera que hi ha coses que són difícils de prohibir perquè no hi ha un 

encaix legal clar que ho habiliti però sí es poden fer acords entre tots sobre el que es pot 

fer i el que no. S’ha de treballar en aquests termes perquè sinó és molt complicat resoldre-

ho. No li treu la raó a l’intervinent sobre la presència de sorolls per fer activitats a hores 

que no són normals. Un altre tema propi del districte de Nou Barris és que hi ha un ús 

intensiu de les pistes esportives. Tenim clubs que per tema de multiplicació d’equips, estan 

utilitzant pistes d’escoles com en el cas de la escola Marinada. Sembla raonable que sigui 

així però alhora genera elements de controvèrsia que estaran atents i miraran com es 

poden anar solucionant tots aquesta problemes. 

10) Coral 

Parla del mateix tema que l’intervinent anterior per comentar que ja no es tracta tan sols 

que qui utilitza les instal·lacions esportives respectin als veïns que hi ha al voltant sinó que 

hi ha coses que es poden controlar ja, des de l’inici com per exemple que els altaveus no 

estiguin enfocats cap a els edificis, que enfoquin dintre del camp, que la gent que vagi al 

camp no vagin amb certs artilugis acústics i no es tracta ara de posar-vos en alerta perquè 

els veïns estan farts de trucar al 112 que els deriven a la policia i no fan res, no ve ningú. 

Pregunta si és normal que les tasques de manteniment del camp de futbol es faci a les 

23:00 hores i acabin a  les 01:00 de la matinada? Això també es pot controlar ara. I lo del 

canvi climàtic és molt bonic però el problema dels sorolls no és d’ara sinó que a l’hivern 

també passa, llogant les pistes a lligues privades tots els caps de setmana a totes hores 

(matí, tarda i nit) i fent explotació econòmica amb la música a tot volum que sembla una 

discoteca. 

El regidor contesta que aquí hi ha un tema o conflicte de veïns i veïns. Hi ha veïns que 

volen jugar al bàsquet a partir de les 20:00 hores i fins les 22:00 hores o més i altres veïns 

que no ho volen. Ningú fuig d’aquests conflictes ni passa de tot; ens passem el dia 

gestionant aquests conflictes i no sempre troben una solució satisfactòria per a tothom. 

Però es tracta de conflictes entre veïns i veïns, no entre veïns i gent de fora. A Barcelona 

no es fa un ús especulatiu de les instal·lacions esportives. Per tant la solució no és fàcil. 
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Ens trobem amb gent que cada dia vol fer més esport i no és possible construir més 

poliesportius i ens trobem, per altra banda, problemes de sonoritat i molèsties. Es una 

realitat que ens trobem a sobre d ela taula i que, per ara, no trobem la solució. Això passa 

amb les instal·lacions esportives, les terrasses, les discoteques, en les sales de música. Es 

un conflicte de difícil gestió, estem en un moment de transformació de l’espai públic i he de 

veure com ho readministrem amb acords socials amb nous criteris d’ús que, en bona part, 

hauran de fer els propis veïns. No es pot solucionar amb mes policies i multes. S’han de 

fer pactes socials. 

Davant la insatisfacció de la resposta i d’un debat fora de micròfon sense cap tipus 

d’entesa, intervé el Gerent per a dir que el districte parlarà amb el gestor de l’equipament 

sobre les coses que està explicant la intervinent per a veure quines solucions podem trobar 

i veurem fins on podem millorar la convivència entre l’equipament i els veïns. 

11) Isabel Pinar (AAVV Guineueta) 

Exposa diferents temes. En primer lloc, diu que les llums del carrer Gasela amb Via 

Favència a l’alçada del número 172, que estaven arreglades, tornen a no funcionar. Les 

faroles estan sense llum i no es veu res de nit. En segon lloc, afirma que hi ha un problema 

amb la baixada dels porcs senglars. Diu que és perillós tant per la gent com pels animals 

de companyia. Es cert que els porcs senglars baixen cap a la brossa i que hi ha gent que 

els dona d emenjar però demana a veure si es pot fer quelcom semblant a les palomes, és 

a dir, un control d’aquests animals. En tercer lloc, denuncia el vandalisme amb la crema de 

contenidors que acaben cremant cotxes del voltant. En concret el barri creu que són dos 

els piròmans identificats i que s’hauria de fer algo si estan en llibertat vigilada, 

l’administració és competent. 

La consellera tècnica Sra. Sheila Maria Guerra Andrés contesta que, efectivament, 

Guàrdia Urbana té identificades dos persones i que va haver una reunió a la zona de 

pícnic on es va tractar aquest tema, fer el seguiment i agafar-los si tornen a delinquir. 

Pel que fa al tema dels porcs senglars, el gerent del Districte diu que la solució per a 

aquests animals no és la mateixa que per les palomes. Quan s’ha fet batudes de porcs 

senglars ha estat sempre una solució reactiva. De fet, no és la solució, es fa quan ja no hi 

ha cap altra remei amb un final que, per algunes persones, resulta qüestionable. La millor 

manera d’intervenir són en dos solucions que s’estan treballant en una taula de treball 

entre els districtes que donen a Collserola  amb el Consorci de Collserola. D’una banda, 

treballem en una campanya de conscienciació de no donar menjar als porcs senglars que 

és fonamental per assolir una baixada del nombre de porcs senglars i treballar la 

desforestació dels espais que, per risc d’incendis, ja treballem i que també influeix en el 

nombre de orcs senglars que baixen des de Collserola cap a la ciutat. En tot cas, comunica 

que si algú detecta una família de porcs senglars en l’àmbit de la Guineueta, li facin arribar 

la localització concreta perquè s’activaria l’últim remei que és la batuda dels animals. 
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12) Elena 

Diu que ha enviat per correu electrònic les fotos relatives a una riera que hi ha entre Nou 

Barris i Pla dels Cirerers. Hi havia unes escales per a baixar a la riera per a poder-la 

netejar. Quan heu fet el bloc de fusta, no hi ha cap accés possible. Diu que ha parlat amb 

l’arquitecte i que s’ho miraria. No li han contestat. En segon lloc, a la part de dalt de la 

plaça de les dones de Nou Barris, l’altre dia va sortir una serp bastant gran. Ho teniu que 

mirar perquè la part d’abaix està neta però la de dalt no. 

El regidor agraeix aquesta intervenció i diu que prenen nota del que ha manifestat. 

13) Amina (AAVVCiutat Meridiana) 

Torna a denunciar la presència de moltes rates a l’entorn del seu edifici. Van venir a veure-

ho. Hi ha molts forats que ella ha tapat en diverses ocasions però tornen a obrir-se i a sortir 

les rates. De fet, com està en una planta-jardí, un dia es va trobar una rata en el menjador i 

la van tenir que matar. Surten tant al matí com a la tarda com a la nit. 

El regidor pregunta a la intervinent què li van dir les persones que van venir a casa seva. 

Parla sense micròfon amb la qual cosa no se sent la resposta de la intervinent i, en 

qualsevol cas, Regidor i Gerent li demanen l’adreça: carrer Pedraforca, 33. 

14) Filiberto Bravo (president AAVV Ciutat Meridiana) 

Exposa diferents qüestions. Sobre l’horari de l’ús dels equipaments esportius el districte, 

afirma que té una opinió diferent a la manifestada per altres intervinents anteriors. En 

concret, a la zona esportiva del Parc de l’Aqüeducte s’obre a les 10:00 hores i es tanca a 

les 20:00 hores. Considera que, posar-se a córrer a les 10:00 hores del matí, és de 

suïcida. Demana revisar aquest horari i allargar-lo fins les 22:00 hores perquè de de 20:00 

a 22:oo hores és quan dona gust estar al carrer. En segon lloc, sobre el tema de les rates i 

els porcs senglars, considera que tenen un problema greu, atès que, l’any passat es van 

fer unes obres d’unes escales mecàniques que ja van acabar, es va decorar bé però avui 

per avui està tot aixecat. Per una banda, hi ha un allau de porcs senglars que baixen a la 

nit i, per altra banda, tenen una plaga de rates. Avisa que si l’entra una rata com a la Sra. 

Amina (intervinent anterior) la portarà aquí perquè estan farts ja que no es controla això. I 

pel que fa als porcs senglars, no cal anar i matar-los davant dels veïns. Hi ha els foragidors 

de porcs seglars que surten més econòmics que les càmeres que col·loqueu al barri. Es 

pot fer perquè hi ha veïns que ja ho fan. En tercer lloc, diu que el dia 2 de maig van tenir el 

Consell Sectorial de l’Habitatge. Han demanat vàries vegades l’acta del Consell i encara 

no se l’han donat. En aquests Consell es va parlar d’uns pisos que s’oferiran al barri de 

Torre Baró i hi ha alguns veïns que poden optar a aconseguir-los però necessiten les 

bases para que les pugui lliurar als veïns i aquests optar a algun dels pisos. Aquests pisos 

estan buits fa temps i no saben perquè no s’ocupen a través del procés del concurs i li 

agradaria rebre alguna explicació al respecte. 
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El regidor contesta, en primer lloc, que miraran l’horari del parc però el problema que té 

aquest parc és que té horari de parc i no de zona esportiva. Per tant, parlaran amb Parcs I 

Jardins per a veure si és possible aquest afegit de 2 hores. Pel que fa al tema de 

l’habitatge, el regidor diu a l’intervinent que coneix perfectament el passa amb el tema dels 

habitatges i saps quins problemes hi ha quina problemes no hi ha, on està el marc legal. El 

compromís de la Regidoria de l’habitatge és molt clar, el tema dels okupes, etc... Una altra 

cosa és la posició de l’intervinent des de la banda veïnal que vens, exigeixes i des del teu 

punt de vista tot es podria resoldre molt ràpid i fàcil. Demana a l’intervinent que no acusi a 

ningú de demagog ni d’inacció. Pel que fa al tema de la rata, considera que el comentari és 

de mal gust i demana a l’intervinent que es parli enlloc d’actuar a l’estil antic i ranci 

amenaçant. Pel que fa al tema de l’acta del Consell Sectorial de l’Habitatge, li demana un 

mail per fer-li arribar, atès que, la consellera tècnica, diu que no tenia coneixement d’això i 

ho envia ara mateix al mail que li donin o al de l’associació de veïns de Ciutat Meridiana. 

Per últim, respecte del procés per a l’adjudicació dels habitatges de Torre Baro, la 

consellera Sra. Carolina Recio preguntarà en quin punt es troba el procés i farà arribar la 

informació a l’associació de veïns. 

15) Maria 

Explica que ha estat a la Mesa d’Emergències i li van concedir un pis de lloguer social però 

segueix a la mesa d’Emergències perquè li van dir que el pis ara adaptat. Li van deixar 

anar veure’l i sort d’això perquè el pis no era adaptat sinó accessible (que és una confusió 

que es té). Per tant no va poder anar a aquest pis concedit. Ara porta tres desnonaments 

esperant a que li donin el pis adaptat. El darrer desnonament el va tenir el dia 1 de juliol 

però fou ajornat pel jutge per estar a la espera de la entrega del pis concedit per la Mesa 

d’Emergències. Li sembla fort que tenint concedit un pis que està a la espera tingui tres 

desnonaments. Li dona igual el lloc on estigui el pis concedit però això sí, ha de ser en un 

lloc pla i que no passi com el pis concedit que estava en un lloc amb desnivell. Va sentir fa 

uns dies que l’alcaldessa estava lliurant pisos en un lloc on va morir un bomber 

electrocutat. Allà hi ha pisos encara per adjudicar i algun d’ells adaptat. Ara està tranquil·la 

però al setembre o a l’octubre s’activarà de nou el desnonament. Per tant, a què esperem, 

a que es quedi al carrer? Diu que no anirà ni a un hostal ni a una pensió. 

En segon lloc, explica que el dia del desallotjament del camp de la Damm ella estava 

presents. Diu que ha anat a un munt de desnonaments i l’han tingut de treure els Mossos 

d’Esquadra però mai li havien trencat la cadira de rodes. Doncs bé, la Guàrdia Urbana li va 

trencar la cadira de rodes. Fareu algo sobre aquest tema? Cobra 500 euros de pensió i té 

sort que la cadira de rodes en la que va li van regalar i ara està trencada i segons el 

moviment no la pot controlar. Pregunta què pot fer ella? No fa falta trencar cadires ni fer 

l’atac que van fer aquell dia. 

El regidor contesta que traslladarà la circumstància descrita a habitatge per poder esbrinar 

què passa en aquest cas perquè no coneix cada cas en particular. La consellera Sra. 

Carolina Recio Cáceres diu que desprès, fora de la sala, li expliqui el cas, ho miraran com 

fan sempre i li donaran resposta 
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16) Angel Berruezo 

Explica un problema que té des de fa 7 anys a un carrer petit que hi ha al Passeig de 

Fabra i Puig, 433-437 i que, quan va començar, hi havia uns altres gestors municipals. El 

problema es troba en un bar el propietari del qual va fer seu el carrer, feia el que volia amb 

ocupació de l’espai públic (explica que fins i tot va fer un bateig en ple carrer). Tot això va 

ser l’any 2015. Des del 2015 fins al 2019 hi ha hagut diverses intervencions de GUB, 

diverses queixes als serveis tècnics: l’activitat la fa amb les portes i finestres obertes, per la 

qual cosa, sent tot el soroll fins i tot quan utilitza el rentavaixelles. Durant la pandèmia, van 

haver queixes veïnals perquè malgrat la prohibició obria igualment i GUB va venir infinitat 

d’ocasions. Reconeix que coses s’han fet i, efectivament, quan apareix GUB, compleix 

però quan se’n van, torna el mateix. L’any 2022 els tècnics d’enllumenat decideixen que 

aquell carrer s’ha d’il·luminar. Sota les llums públiques, el propietari del bar pel seu compte 

posa les seves pròpies llums molt més intenses i, com que ningú li diu res, continua sent 

“dueño del callejón”. El bidó que treia fora i que va ser l’origen de tots els problemes, doncs 

el torna a treure fora. Durant aquest temps, s’ha concedit una altra llicència d’activitat en 

aquest carrer a una empresa que té una flota de furgonetes, aparcant al llarg de tot el 

carreró. Ha pensat molt aquesta anys pensant en aquesta situació, a vegades culpant a 

GUB (però reconeix que no poden estar tots els dies a totes hores) i altres vegades als 

serveis tècnics però el cas és que la ordenança habilita aquesta activitat perquè és legal, 

havent de suportar els sorolls. La seva queixa i la seva petició passa perquè aquestes 

coses només es poden canviar políticament quan algú vegi que realment el que s’ha de fer 

és canviar aquesta Ordenança. Tant això, com el tema de les terrasses i altres problemes 

que s’han sentit en aquesta Audiència pública, no va de coacció i de posar multes però sí 

va d’autoritat, s’ha de canviar el paradigma i vigilar al titular d’un negoci que s’està 

enriquint econòmicament, de tal manera que si algu reincideix en les infraccions, se li 

pugui retirar la llicència. 

El regidor pregunta a l’intervinent si aquest propietari del bar compleix els horaris. 

L’intervinent contesta que en la pandèmia no va complir, es van fer 7 denuncies (mes aviat 

queixes) i no se li ha imposat cap sanció. 

El regidor demana a l’intervinent que li deixi un temps per tal que el Gerent o els serveis 

tècnics li expliquin aquest conflicte perquè no coneix amb detall aquest problema. 

17) Rafael Gonzalez 

En primer lloc, diu que a l’anterior Audiència Pública va fer una sèrie de preguntes sobre 

habitatge que no se l’acaben de contestar: quin era el nombre de sol·licituds d’habitatge, 

quina era la previsió de desnonaments, previsió de la construcció d’habitatges... hi ha 

molta gent que diu que l’aniran a desnonar, d’altra banda habitatges esta construint 

habitatges (en aquesta sessió s’ha parlat de 37 habitatges a la zona de Torre Baró), hi ha 

una discrepància de xifres que no quadren i, en definitiva, estem parlant d’un problema de 

l’habitatge que és gravíssim que afecta a la convivència i, fins i tot, recorda que en 
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l’anterior Audiència Pública preguntava al regidor què passava amb les màfies de la 

ocupació. Han passat dos mesos i no ha vist cap actuació policial efectiva. 

En segon lloc, vol que se li doni una explicació raonable sobre la ocupació de locals 

inclosa la ocupació de l’antic camp de futbol de la Damm. Per ell, la ocupació no és legal ni 

dos anys ni dos minuts per la senzilla raó que la normativa urbanística impedeix viure en 

instal·lacions esportives, locals comercials, de oci.... un habitatge és un habitatge i els 

locals tenen una altra classificació jurídica urbanística. En el cas concret del desallotjament 

del camp de la Damm, considera que el districte ha tardat molt en fer aquesta actuació, 

carregant de problemes amb les persones que estaven allí i al propi districte que ha donat 

una mala imatge. Si el camp és de titularitat pública, s’hagués d’haver actuat molt abans i 

haver donat una solució a totes aquestes persones enlloc de les habituals pensions 

provisionals. Les preguntes, per tant, són les mateixes de l’anterior Audiència Pública. 

En tercer lloc, algun veí ha parlat del tema dels insectes voladors. Aquest problema el 

tenen al carrer Góngora entre Mas Duran i Batllori i demana la districte fumigació. 

En quart lloc, i al mateix carrer Gongora, en el número 66, diu que hi ha un problema amb 

dos suposades famílies que sembla que tenen diferències entre ells i es barallen 

perillosament. Hi ha antecedents d’aquestes persones. El mes anterior van tenir que trucar 

a GUB perquè van haver agressions d’uns contar altres amb algun ferit. No van venir; 

només va venir una ambulància. Això li mosqueixa. Sempre són els mateixos i els veïns 

estan cansat d’aquests tipus d’espectacles i a més són els mateixos que tornen al tema de 

les “carreritas” de cotxes i ara a mes els seus fills. 

 

I sense més assumptes a tractar, tot agraint la presència del públic i les preguntes 
i/o suggeriments que s’han formulat a la sessió, la presidenta del Consell del 

Districte aixeca la sessió quan són les vint-i-una hores i trenta-vuit minuts                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

 


